

Catherine Lemiere



After a few years of turmoil and transformation, the CTS is approaching a stable position where we are consolidating and making new gains. As I take on the CTS Presidency, I am optimistic about the future and the positive momentum underway!

CTS is the Canadian leader in respiratory education, knowledge generation and translation. In these 'mission critical' areas, we have been making great strides to put CTS on the map in addition to enhancing member services through our new website and journal. We have initiated a system to conduct annual evidence reviews of our clinical practice guidelines and will move to the 'living guideline' model to support more timely updates and improved patient care. Member engagement and inclusion of various constituencies within CTS will be improved through the transformation of the assembly model and this will help us grow further in scope and impact. We know the next generation of respirologists, scientists and healthcare professionals are poised to join us in these endeavors and we intend to ensure more opportunities are created for career development, mentorship and participation.

CTS is moving forward due to the significant leadership and contributions provided by members who are making an impact in key roles in the society and in the field of respiratory health. Approaching our 60<sup>th</sup> anniversary in June of this year, CTS can reflect upon and celebrate the contributions of many contributing members. We recognized a number of these special individuals at our 2018 annual meeting and conference:

- Valerie Kirk, recipient of the Lifetime Achievement in Pediatric Respiratory Medicine Award;
- Denis O'Donnell, the 2018 recipient of the CIHR/ICRH – CTS Distinguished Lecture in Respiratory Sciences Award;
- Peter D. Paré, our beloved Editor in Chief, who deservedly received the CTS Distinguished Achievement Award; and
- Kathleen Spurr, recipient of the 2018 CRHP Distinction Award.

Après quelques années de remous et de transformation, la SCT se rapproche de la stabilité; elle se consolide va de l'avant. En prenant la présidence de la SCT, je suis optimiste face à l'avenir en constatant la multitude de projets en cours!

La SCT est le chef de file canadien de l'éducation, de la génération de connaissances et de l'application du savoir en santé respiratoire. Nous avons fait des progrès significatifs dans ces domaines cruciaux qui constituent notre mission pour s'assurer que la SCT en soit un des acteurs incontournables. De plus, nous avons rehaussé nos services aux membres grâce à un site Internet revampé et à notre nouvelle revue. Nous avons mis en place un système d'examen annuel des données probantes relatives à nos lignes directrices de pratique clinique. Ainsi, nous adopterons un modèle de « lignes directrices vivantes » pour favoriser les mises à jour régulières et participer à l'amélioration des soins aux patients. Nous améliorerons l'implication et l'inclusion de nos membres en transformant notre modèle d'assemblée, ce qui nous aidera à élargir notre portée et notre impact. Nous savons que la prochaine génération de pneumologues, de scientifiques et de professionnels de la santé est prête à se joindre à ces initiatives. Nous sommes déterminés à offrir davantage d'occasions de développement de carrière, de mentorat et de participation.

La SCT évolue grâce au leadership et aux contributions de ses membres, qui jouent des rôles clés dans la société et dans le domaine de la santé respiratoire. À l'approche de son 60<sup>e</sup> anniversaire en juin, la SCT saisit la chance de pouvoir commémorer et de célébrer les contributions de ses membres. Nous avons honoré quelques-uns de ces individus spéciaux lors de notre assemblée générale et de notre congrès de 2018:

- Valerie Kirk, lauréate du Prix pour une réalisation exceptionnelle en pneumologie pédiatrique;
- Denis O'Donnell, lauréat du Prix IRSC/ISCR-SCT 2018 du Conférencier émérite en sciences respiratoires;
- Peter D. Paré, notre cher rédacteur en chef, lauréat du Prix de la SCT pour une réalisation distinguée; et
- Kathleen Spurr, lauréate du Prix de distinction 2018 des PCSR.

Many highly dedicated members have been involved in our activities this past year and I would like to acknowledge their expertise and commitment. In particular, I would like to highlight the dedicated leadership and service of our CTS Board and Executive and the members of committees, assemblies and guidelines working groups. A number of these individuals have recently completed their terms of office and were recognized at the Annual General Meeting in April: Pearce Wilcox (immediate Past President), Andrew Halayko (Executive), Chris Licskai (Canadian Respiratory Guidelines Committee), Donna Goodridge and Paul Hernandez (COPD Assembly), Pat Camp, Lily Cheung and Jennifer Olajos-Clow (CRHP Leadership Council), Brian Graham (Pulmonary Function Standards), Steeve Provencher (Pulmonary Vascular Assembly), Jeremy Road (HMV) and David Zielinski (Pediatric Assembly). All of these individuals have contributed to the field of respiratory health care and research, as well as advanced the work of our professional society. Thank you to all of you for your valued contributions!

The CTS Board welcomes our newest members **Paul Hernandez**, as Secretary on the CTS Executive, and **Samir Gupta** as Chair, Canadian Respiratory Guidelines Committee. I look forward to their involvement in CTS' continuing evolution and development as a dynamic membership-based professional society.

Looking ahead, we are committed to keep members connected, informed, educated and recognized for their effort and contribution to respiratory health. Ensuring the viability and vitality of our growing society will continue to be a significant focus but we are moving forward with great optimism, purpose and momentum.

On behalf of the CTS Board of Directors, I thank members for your support and participation and invite your continued involvement in CTS to contribute to our efforts to improve lung health for all Canadians!

Respectfully yours,

Je veux remercier les nombreux membres dévoués qui ont pris part à nos activités cette année pour leur expertise et leur engagement. En particulier, je tiens à souligner le leadership et le service dévoué des membres du conseil d'administration, du Comité exécutif, des comités, des assemblées et des groupes de travail sur les lignes directrices de la SCT. Certains ont récemment terminé leur mandat et ont été félicités lors de notre assemblée générale annuelle en avril : Pearce Wilcox (ancien président), Andrew Halayko (Comité exécutif), Chris Licskai (Comité des Lignes directrices canadiennes en santé respiratoire), Donna Goodridge et Paul Hernandez (Assemblée sur la MPOC), Pat Camp, Lily Cheung et Jennifer Olajos-Clow (Conseil du leadership des PCSR), Brian Graham (Normes de la fonction pulmonaire), Steeve Provencher (Assemblée sur les maladies vasculaires pulmonaires), Jeremy Road (Ventilation mécanique à domicile) et David Zielinski (Assemblée pédiatrique). Toutes ces personnes ont contribué au domaine des soins et de la recherche en santé respiratoire, et fait avancer le travail de notre société professionnelle. Merci à tous et à toutes pour vos précieuses contributions!

Le conseil d'administration de la SCT souhaite la bienvenue à ses nouveaux membres : **Paul Hernandez**, secrétaire du Comité exécutif de la SCT, et **Samir Gupta**, président du Comité des Lignes directrices canadiennes en santé respiratoire. Je me réjouis déjà de leurs contributions à la progression de la SCT en tant qu'organisme professionnelle dynamique.

Pour l'avenir, nous nous engageons à ce que nos membres soient connectés, informés, éduqués et reconnus pour leurs efforts et pour leur apport à la santé respiratoire. Notre priorité première sera d'assurer la viabilité et la vitalité de notre société en croissance. Nous progressons résolument avec un grand optimisme.

Au nom du conseil d'administration de la SCT, je vous remercie, en tant que membres, pour votre soutien et votre participation. Je vous invite à continuer à vous impliquer auprès de la SCT afin d'améliorer la santé pulmonaire de tous les Canadiens et Canadiennes!

Cordialement,

Catherine Lemiere  
President/Présidente  
Canadian Thoracic Society/Société canadienne de thoracologie